
Besvarelse af spørgsmål nr. 215 (L 74), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 9. juni 2005

Spørgsmål 215:
"Hvorledes kan det sikres, at den særlige ekspertise, der er udviklet af 
Hjerneskadecenter Vejle Fjord, som for nylig har opnået egentlig akkredite-
ring, stilles til rådighed for de kommende kommuner i forbindelse med de-
res overtagelse af rehabiliteringsansvaret?

Svar:
Vejlefjord vil efter sundhedslovforslaget - ligesom i dag - være omfattet af  
frit sygehusvalg inden for en af indenrigs- og sundhedsministeren nærmere 
fastsat økonomisk ramme, jf. §§ 80, stk. 2 og 236, stk. 2. Behandling inden-
for denne fritvalgsramme ydes efter sundhedslovens regler. 

Vejlefjord vil således fremover kunne modtage patienter efter sundhedslo-
vens regler i samme udstrækning som i dag, og jeg ser derfor ingen grund 
til bekymring mht. Vejlefjords muligheder for at bevare sin særlige eksperti-
se.

Hertil kommer at privatsygehuse også kan tilbyde ydelser til private og an-
dre offentlige myndigheder. Der er således ikke efter sundhedslovens reg-
ler noget til hinder for, at private specialsygehuse som Vejlefjord m.fl. kan 
varetage rehabiliteringsopgaver, herunder genoptræning for kommunerne 
efter nærmere aftale herom. 
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